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ABSTRACT :

The science of comparative religions is one of the necessary cognitive disciplines in
this era, as it is an authentic Islamic science. The Muslim scholars have contributed a large
share in laying down its foundations and research methods in it, and Westerners later
developed it by devising new research methods This research paper aims to clarify the
doctrinal importance of this science , in addition to mention the most important methods
of research in it, and from this point of view, we seek to answer the following problems:
What is the science of comparative religions? How did this science originate and develop?
What is its doctrinal importance? What are the most important methods approved in
study of religions?

Keywords: research, scholars, muslims, westerners, civilization

JEL CLASSIFICATIONS CODES :N3; Z212; Z00




dilyd maliog OUSY! &jlds oo Lutdall 4o —q H

La science des religions comparées est I'une des disciplines cognitives nécessaires a
cette époque, car c'est une science islamique authentique. Les savants musulmans ont
largement contribué a y poser ses fondements et ses méthodes de recherche, et les
Occidentaux I'ont développé plus tard en concevant de nouvelles méthodes de recherche,
Ce document de recherche vise a montrant I’importance doctrinal de cette science, en
plus d'y introduire les méthodes de recherche les plus importantes, et de ce point de vue,
nous cherchons a répondre aux problémes suivants: Quel est la science des religions
comparées? Comment cette science est-elle fondée et s'est-elle développée? Quelle est son
importance? Quels sont les méthodes les plus importants adoptés dans 1’étude des
religions?

Résumé:

Mots-clés: recherche, savants, musulmans, Occidentaux, civilisation
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